
Kaupungin toimialojen ja seurakuntayhtymän ajankohtaiset asiat

Vammaisneuvoston asiantuntijaedustajat Vantaan kaupungin eri toimialoilta, Vantaan ja Keravan 
hyvinvointialueen vammaisneuvostosta sekä Vantaan seurakuntayhtymästä esittelevät ajankohtaisia 
asioita, jotka saattaisivat kiinnostaa vammaisneuvostoa.

Vammaisneuvosto 14.1.2025

Käsittely:
Kaupungin johdon ja strategian toimiala 
- Ei tiedotettavaa.

Kasvatuksen ja oppimisen toimiala
- Lk 24–25 vammaisopetuksen ryhmiä on 55, seitsemässätoista eri kouluissa. Yhteensä tällä hetkellä 

on vajaat 400 oppilasta. Näillä näkymin ensi syksynä mahdollisesti on tulossa uusia 
vammaisopetuksen ryhmiä, sillä määrät ovat edelleen kasvussa. Tästä ei ole kuitenkaan vielä varmaa 
tietoa.

o Kysyttiin, mihin uudet ryhmät voidaan sijoittaa, ja onko vaarana koulumatkojen piteneminen. 
Kanniston koulun remontin yhteydessä saadaan lisää tilaa vammaisopetukselle. Kasvun 
nopeus haastaa kaupunkia ja perusopetuksen tiloja, mutta tilanne yritetään ratkaista 
parhaalla mahdollisella tavalla.

- Vantaa ja Keravan hyvinvointialue on irtisanonut kehitysvammaisten lasten päivä- ja loma-ajan 
toiminnan järjestämistä koskevan sopimuksen.  Nykyinen sopimus päättyy 30.9.2025.

o Vantaa ja Keravan hyvinvointialue ja Vantaan kaupunki aloittavat uuden sopimuksen 
neuvottelut tammikuun lopulla. 

o Sopimus pitää päivittää uuden vammaislain mukaiseksi.
o Vake toivoo myös yhteneväiset sopimukset Vantaan ja Keravan kaupunkien kanssa

- Seuraavassa vammaisneuvoston kokouksessa käsitellään perusopetuslain oppimisen tuen 
uudistuksesta, joka on iso kokonaisuus.

Kaupunkikulttuurin ja hyvinvoinnin toimiala
- Esiteltiin liikuntapalveluiden kevään toimintaa.
- Esitettiin toive, että senioriohjelmasta teetettäisiin esite jaettavaksi.

Kaupunkiympäristön toimiala
- Kaupunkitilalautakunta 11.12.2024 kokouksessa päätettiin hyväksyä raportissa esitetyt 

näkövammaisten ohjaavia ratkaisuja koskevat suositukset ohjeellisena noudatettaviksi. 
o Muutoksia ollaan parhaillaan viemässä suunnittelua ohjaaviin tyyppipiirustuksiin
o Otetaan huomioon esim. ratikan suunnittelussa

- Mikroliikennelupia voidaan tuoda käsittelyyn myöhemmässä kokouksessa. Aihe on kiinnostanut 
myös Helsingin vammaisneuvostoa.

o Nykylainsäädännössä sähköpotkulautojen käyttäjiä ei pystytä sakottamaan, mutta 
lainmuutoksen yhteydessä voidaan edellyttää potkulautayrityksiä kehittämään ratkaisuja.

o Sähköpotkulaudoille tarvitaan riittävästi parkkipaikkoja.
o Selvityksessä on voidaanko potkulautayrityksiltä vaatia teknistä ratkaisua, joka estäisi 

useamman ihmisen saman aikaisen kulkemisen laudalla.



Vantaan ja Keravan hyvinvointialueen vammaisneuvosto

- Vakehyvan vammaisneuvoston edellinen kokous pidettiin 13.1.2025, ja sen pöytäkirjaan voi tutustua 
täältä:  https://vakehyva.cloudnc.fi/fi-FI/Toimielimet/Vammaisneuvosto/Kokous_4112024   

o Kokouksessa tehtiin lausunto koskien Vammaispalvelujen palvelutuotteiden myöntämisen 
perusteet. Esimerkiksi nostettiin, että avustajan saaminen ei voi olla aikataulusidonnaista.

- Tuotiin esille, että Kelan asiakaspalvelussa on merkittävä jono.
- Vammaisneuvostolle ei ole vielä tullut hyvinvointialueen vastausta tietopyyntöön koskien 

vammaisten koululaisten ja opiskelijoiden lomatoiminnan myöntämiskriteereistä. 

Vantaan seurakuntayhtymä
- Vammaistyön vapaaehtoiset valittiin Vantaan seurakuntien vuoden 2024 vapaaehtoisiksi
- Seurakuntien vapaaehtoistehtäviä löytyy nettisivuilta www.vapaaehtoistyo.fi. Tarjolla on koulutusta 

eikä mitkään vammat ole esteenä osallistumiselle.

Esitys:
Merkitään tiedoksi.

Päätös:
Merkittiin tiedoksi.

https://vakehyva.cloudnc.fi/fi-FI/Toimielimet/Vammaisneuvosto/Kokous_4112024

